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صبح ديروز اعضای هيئت رئيس�ه فدراسيون 
فوتبال ميهم�ان فراكس�يون ورزش مجلس 
در بهارس�تان بودند. جلس�ه اي كه ب�ه گفته 
مجلس نش�ينان هدف�ش بررس�ي ش�رايط 
كل�ي فوتبال كش�ور و برنامه ه�اي پيش روي 
فدراس�يون از جمله حضور پرقدرت ايران در 
جام جهاني 2026 بود، ول�ي موارد ديگري هم 
مطرح ش�د كه بررس�ي اجمالي پرونده فساد 
باشگاه مس رفسنجان، حق پخش تلويزيوني، 
قان�ون س�قف قرارداده�ا و قرارداده�اي 
ارزي با بازيكن�ان خارجي از جمل�ه آنها بود. 

    
با وجود اي��ن رويكرد ام��ا اصلي تري��ن موضوعي 
كه تصور مي ش��د در جلس��ه صبح دي��روز به آن 
پرداخته ش��ود موضوع پرونده فس��اد فوتبال بود؛ 
پرونده اي كه در مجلس مس��بوق به س��ابقه است 
و بهارستان نش��ينان تاكنون چند ب��ار بابت چنين 
موضوعي فدراسيون نشينان فوتبال را به خانه ملت 
احضار كرده اند، ولي اين بار ماجرا كمي فرق داشت 
و خبري از احضار نبود، ضمن اينكه حتي در طرح 
بحث هم همه چيز به قوه قضائيه سپرده شد تا اين 
قوه كار را به سرانجام برساند و نتيجه را اعلام كند. 

   همه منتظر قوه قضائيه
رحي��م زارع، عضو فراكس��يون ورزش مجلس 
در اين خصوص مي گوي��د: »الان ما وظيفه اي 
داري��م و پيگيري كردي��م، اما پرون��ده در قوه 
قضائيه اس��ت و اينك��ه چه تصمي��م يا حكمي 
گرفته مي شود برعهده اين قوه است. اين فساد 
فقط مربوط به باش��گاه مس رفسنجان نيست. 
مرب��وط به باش��گاه هاي ديگري هم اس��ت كه 
هنوز كشف نشده. فضاي فعلي فوتبال اينگونه 
اس��ت. مثلًا در پرونده ويلموتس ما در مجلس 
تا حدي رفتيم، اما پرونده ب��ه قوه قضائيه رفت 
و آنجا تصميم گيرنده اس��ت. ما به قوه قضائيه 
اعتماد داري��م. اينكه امروز خدم��ت آقاي تاج 
و همكارانش گفتم نظارت مالي بايد باش��د به 
خاطر همين پرونده فس��اد در فوتبال اس��ت. 
خيلي حرف ها زده مي ش��ود، اما چون مدارك 
مس��تند نداريم مي گوييم كه نظ��ارت مالي را 

برقرار كنند.«
مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال هم يك شنبه 
ش��ب و بعد از پايان رقابت هاي ليگ آزادگان در 
اين خصوص گفت: »اين پرونده با مقامات قضايي 
است. يكسري هم اراجيف درباره برخي مسئولان 

صداوسيما و مسئولان فدراسيون گفتند كه اينها 
حرف هاي بي ربطي است. هر رأيي بدهند، براي 
ما قابل احترام است. البته من تصور نمي كنم كار 
به سقوط مس رفسنجان كشيده شود اما ممكن 

است اين اتفاق هم بيفتد!«
با اين حس��اب همه منتظر قوه قضائيه هستند تا 
سرنوش��ت پرونده فساد باش��گاه مس رفسنجان 
مشخص شود. سرنوشتي كه مي تواند روي خيلي از 
تيم هاي ديگر حاضر در ليگ برتر هم تأثير بگذارد، 
اما طولاني شدن پروسه رسيدگي به اين پرونده 
اين نگراني را بين هواداران فوتبال ايجاد مي كند 
كه اين پرونده هم سرنوشتي مانند پرونده بزرگ 
فساد فوتبال در دهه قبل و پرونده ويلموتس گيت 
در سال هاي گذش��ته را پيدا كند و بدون حصول 

نتيجه دلخواه به بايگاني سپرده شود. 
   ورزشگاه معضلي كه حل نشده

فصل گذش��ته رقابت هاي ليگ برتر يك حاشيه 
جديد داشت؛ حاشيه اي به نام نداشتن ورزشگاه. 
حاش��يه اي كه هنوز هم مي تواند ب��راي فوتبال 
دردسرس��از باش��د. ورزش��گاه هاي اصلي كشور 
ابتداي فصل پيش به دليل تعميرات از دسترس 
خارج ش��دند و همين مس��ئله تبديل به معضلي 

بزرگ ش��د. ورزش��گاه هايي كه هنوز ه��م روند 
بازسازي آنها كامل نشده است. 

رحي��م زارع در اين ب��اره مي گوي��د: »در همه 
اس��تان ها پروژه ه��اي نيم��ه تم��ام داريم. من 
جاي دولت ب��ودم در مجلس، قضي��ه تصويب 
بيست وهفت صدم ارزش افزوده را براي تكميل 
چند ورزش��گاه مع��روف و مهم دولت��ي نظير 
ورزش��گاه آزادي و دولتي پارس شيراز را دنبال 
مي كردم. ورزش��گاه پارس ش��يراز با مبلغي كه 
زياد نيست به بهره برداري مي رسد. با روند فعلي 
بازسازي ورزشگاه آزادي شايد چند سال طول 
بكش��د. ما مي توانيم 0/27  ارزش افزوده را در 
مجلس اصلاح كنيم، ولي ش��ايد وزارت ورزش 
نپذيرد. به هر حال اين تعاملي است كه بايد بين 
دولت و مجلس انجام گيرد تا ان شاءالله اين چند 
ورزش��گاه معروف دولتي هر چه زودتر وضعيت 
بهتري پيدا كن��د.« هر چند بي��ان اين حرف ها 
مرهمي بر مشكلات بازسازي ورزشگاه ها نيست 
اما بايد صبر كرد و ديد برگزاري چنين جلساتي تا 
چه اندازه مي تواند به رشد و پيشرفت فوتبال كمك 
كند. جلساتي كه تاكنون فقط در حد همان جلسه 

باقي مانده است.

از بهارستان تا سئول همه منتظر قوه قضائيه !
فدراسيون نشينان فوتبال در مجلس 

شيوا نوروزي

شميم رضوان 

بازگشت مقتدرانه فجر به سطح اول فوتبال كشور

پايان 2 سال انتظار 

ليگ آزادگان اين 

دنیا حیدری
صحنه       گزارش 2 فص��ل، 

رقابت تنگاتنگي 
بود كه بالاخره به س��ود فجر شهيد سپاسي و 
پيكان خاتمه يافت تا بع��د از مدت ها،  دو تيم 
قديمي بازگشت خود به س��طح اول فوتبال 

كشور را جشن بگيرند. 
برخلاف فجرسپاس��ي ها كه ي��ك هفته قبل 
از بس��ته ش��دن پرونده ليگ آزادگان و در پي 
برتري پرگل )4 بر صفر( مقابل داماش گيلان 
قهرماني خود را جش��ن گرفتند، پيكانی  ها در 
هفته پاياني با حس��رت به دل گذاشتن سايپا 
و نفت آبادان خود را در جم��ع تيم هاي ليگ 
بيست و پنجم جاي دادند. البته كه فجر فصل 
پرفراز و نشيبي را پش��ت سرگذاشت اما هرگز 
با وجود چالش هاي بس��يار، ه��دف خود را به 

دست فراموشي نس��پرد و به كمتر از قهرماني 
هم براي صعود راضي نشد آن هم در شرايطي 
كه در سه، چهار هفته پاياني، كارش به شدت 
گره خورده بود، به طوري كه در مصاف خانگي 
مقابل شهربابك به تس��اوي بدون گل رضايت 
داد و مقابل نفت مسجدسليمان كه دغدغه بقا 
داشت متحمل شكست شد تا قهرماني خود را 
به تعويق بيندازد، اما پيروز قرباني و يارانش كه 
قصد كوتاه آمدن نداشتند، در بازي با داماش كه 
خود براي بقا در ليگ دست و پا مي زد جبران 
ماف��ات و قهرماني در لي��گ آزادگان را قطعي 
كردند تا خيال شان قبل از بسته شدن پرونده 
اين فصل از رقابت هاي ليگ دس��ته يك بابت 
صعود راحت شود. به رغم اتفاق هاي غيرمترقبه 
اما همانطور كه علي نبي زاده، ستاره مشهدي 
شيرازي ها كه براي دومين بار با فجر راهي ليگ 

برتر شده است تأكيد دارد فجرسپاسي يك سر 
و گردن از ديگر تيم هاي اين فصل ليگ آزادگان 
بالاتر بود: »مي توانستيم خيلي زودتر قهرماني 
خود را قطعي كنيم اما چند رقيب جدي در اين 
مسير داشتيم. اما خوب مي دانستيم كارمان بعد 
از صعود به پايان نرسيده است و بايد تمام توان 
خود را براي مصاف با سايپا بگذاريم. همانطور 
كه اگر خود مدعي بوديم انتظار داشتيم.« پيروز 
قرباني هم كه در پي صع��ود به عنوان قهرمان 
براي فصل پيش رو روي نيمك��ت اين تيم ابقا 
شد، حرف هاي شاگردش را تكرار و تأكيد  كرد 
بهترين تيم ليگ، قهرمان شد؛ قهرماني كه بعد 
از دو سال دوري بار ديگر به سطح اول فوتبال 
كشور بازگش��ته اس��ت و بايد خود را مهياي 

نبردي متفاوت در ليگ برتر كند. 
فجرسپاسي شيراز بي ش��ك يكي از تيم هاي 
قديمي فوتبال ايران با افتخارات و موفقيت هاي 
قابل توجه است. تيمي كه سال 1367گروهي 
از جوانان شيرازي با همياري جعفر جعفري 
اين باش��گاه فوتبالي را در شهر ش��يراز به نام 
بهزاد تأسيس كردند و بعدها پس از پايان دفاع 
مقدس و شهادت عبدالمجيد سپاسي، بازيكن 
تيم بهزاد، به افتخار او نامش به فجر ش��هيد 
سپاسي تغيير كرد. واژه فجر نيز از لشكر 19 
فجر گرفته شده و شايد به همين دليل هم بود 
كه ابتداي دهه 1370، سپاه پاسداران امتياز 

اين باشگاه را خريداري كرد. 

فجر طي س��ال هاي اخير بارها بين س��طح 
اول فوتبال كش��ور و ليگ آزادگان در رفت و 
آمد بود، اما بهتري��ن عنواني كه در ليگ برتر 
كس��ب كرد، مقام چهارمي بود. البته ناگفته 
نماند اين تيم در س��ه دوره متوالي با هدايت 
غلامحس��ين پيرواني به فين��ال جام حذفي 
رس��يد و ي��ك عن��وان قهرمان��ي و دو نايب 
قهرماني در رقابت هاي حذفي كش��ور دارد. 
فجر در دومي��ن دوره حضورش در ليگ برتر 
فوتبال ايران نه فقط به كارخانه بازيكن سازي 
شهرت يافت كه حافظيه ش��يراز را به قتلگاه 
تيم هاي بزرگ كش��ور تبديل كرد و بالاخره 
نيز با تكيه بر سكوي چهارم فصل را به پايان 
رساند. اين تيم اما در پايان نهمين دوره ليگ 
برتر، با حضور در قعر جدول به ليگ آزادگان 
س��قوط كرد و پ��س از يك س��ال دوري، بار 
ديگر به س��طح اول فوتبال كشور بازگشت و 
حضورش تا دوره سيزدهم نيز ادامه داشت و 
پس از آن بار ديگر سقوط كرد و اين بار هشت 
سال زمان برد به ليگ برتر بازگردد. فجر اما 
با وجود تغييرات مكرر در كادرفني و تعويض 
سه س��رمربي، در پايان ليگ بيست ويكم بار 
ديگر راهي ليگ آزادگان شد و حالا در پايان 
اين فصل از رقابت هاي ليگ يك با قهرماني 
مقتدرانه خود را در جمع تيم هاي حاضر در 

ليگ بيست وپنجم جاي داد.

كونته و اينزاگي از زمين اخراج شدند

تعارف جام به ناپولي
فوتبال ايتاليا هفته اي عجيب را پشت سر گذاشت و در نهايت هم تعيين 
سرنوشت قهرمان به هفته آخر موكول شد. اينترميلان درحالي كه در خانه 
از لاتزيو پيش بود با تساوي 2- 2 متوقف شد و نتوانست از تساوي پارما - 
ناپولي به سود خود استفاده كند و به صدرجدول بازگردد. ناپولي با وجود 
تساوي در زمين پارما 79 امتيازي شد و صدرنشيني اش را حفظ كرد تا 
سرنوشت فتح اسكودتو همچنان دس��ت تيم كونته باقي بماند. از سوي 
ديگر تيم اينزاگي نتوانست از اين فرصت استفاده كند و با از دست دادن 
امتياز برابر لاتزيو با 78 امتياز در رده دوم باقي ماند. يك شنبه هفته آينده 
جنگ نهايي براي قهرماني سري آ به اوج خواهد رسيد و ناپولي در خانه 
فرصت قهرماني خواهد داشت اما در صورت تساوي يا باخت اين تيم برابر 
كالياري و پيروزي اينتر بر كومو، جام قهرماني به افعي ها خواهد رسيد. 
نكته جالب اينكه كونته و اينزاگي س��رمربيان ناپولي و اينتر اخراج شده 
و هفته آينده نمي توانند تيم شان را از كنار زمين هدايت كنند. سرمربي 
ناپولي ها كه تجربه فتح اس��كودتو با يوونتوس و اينتر را در كارنامه دارد، 
از شرايط سخت اين فصل گفت: »ما به اسكودتو خيلي نزديك شده ايم، 
اما هنوز يك گام باقي مانده اس��ت. اين گام نهايي را در زمين خودمان و 
با حمايت هواداران مان برمي داريم. مدت زيادي در صدر جدول بوديم، 
با وجود فصلي پر از دشواري، اما هرگز شكايت نكرديم و بهانه نياورديم. 
ادامه داديم و حالا در آستانه تحقق چيزي هستيم كه تصورش براي ناپولي 
غيرممكن و تاريخي بود. قهرماني با ناپولي با قهرماني در باشگاه هايي كه 
به كس��ب جام ها عادت دارند كاملًا متفاوت است. اين قطعاً سخت ترين 
فصل مربيگري ام بوده است. در نيم فصل دوم مجبور شديم بازيكناني را 
از تركيب كنار بگذاريم، سيس��تم را تغيير دهي��م و تاكتيك ها را تنظيم 
كنيم. سال گذش��ته كه بيرون از فوتبال بودم، فرصت مطالعه و بررسي 
وضعيت هاي مختلف را داشتم.« شكس��ت 3 بر يك ميلان در زمين رم، 
حتي فرصت حضور در رقابت هاي اروپايي را نيز از روسونري گرفت. تيم 
كونسيسائو نتوانس��ت از رده نهم بالا بيايد و فصل آينده يكي از تيم هاي 
غايب ايتاليا در اروپا خواهد بود. سرمربي پرتغالي بعد از باخت تيمش، داور 
را مقصر ناكامي ميلان خواند: »در پنج ماهي كه اينجا بودم اكثر تصميم ها 
عليه ما بودند. نمي گويم كه خيمنس مستحق اخراج نبود، اما چيزي كه 
برايم تعجب آور است اينكه همان داوران ويدئويي كه اين بازي را مديريت 
كردند در فينال جام حذفي نيز حضور داشتند. در آن بازي بازيكن بولونيا 
همان خطا را مقابل گابيا انجام داد اما مداخله اي از س��وي VAR انجام 
نشد. بازي مقابل رم از ابتدا دشوار بود و پس از اخراج سخت تر هم شد. در 
نهايت انرژي مان را از دست داديم و گل سوم را دريافت كرديم. نبايد به 

اين شكل روي يك ضربه ايستگاهي گل بخوريم.«

پاياني كه درويش انتظارش را نداشت

دوران سميعي بازگشت پرسپوليس به 
هيچ يك از ترفندهاي درويش جواب نداد و درويش كه با وعده حضوري 
پرقدرت در نقل و انتقالات توانسته بود بعد از استعفا، هيئت مديره را  مجاب 
به ادامه حضور در رأس مديريت باش��گاه كند حالا سايه سميعي را بالاي 

سر خود مي بيند. 
درست بلافاصله بعد از به صدا در آمدن سوت پايان ليگ بيست و چهارم بود 
كه درويش از خريدهاي جديدش براي پرسپوليس رونمايي كرد. او بعد از 
جذب امين كاظميان، تيوي بيفوما، مجتبي فخريان و رضا شكاري تأكيد 
كرد مي خواهيم پيش از اردو تيم را كامل كنيم، اما درست چند ساعت بعد 
از گفت وگو با سايت رسمي باشگاه پرسپوليس بود كه خبر رسيد بانك شهر 
اصرار دارد هرچه زودتر درويش بركنار و جعفر سميعي جانشين او شود؛ 
مسئله اي كه در جلسه هيئت مديره پرسپوليس نيز روي آن بحث شد اما از 
آنجا كه اعضا به جمع بندي نهايي نرسيدند، اعلام نتيجه به روزهاي آينده 
موكول شد. با اين وجود اين بار جدايي درويش محتمل تر از هر زمان ديگري 
است كه عجيب نيست اگر طي همين روزها، مراسم معارفه سميعي انجام 
شود. مديري كه پيش از اين در دوران كرونا كه پرسپوليس ضمن قهرماني 
در ليگ، به فينال ليگ قهرمانان آسيا نيز صعود كرد، در رأس مديريت اين 
باشگاه قرار داشت و شايد همين مسئله بانك شهر را بر آن داشت تا بار ديگر 
به سمت مديري كه س��ابقه حضور در جمع سرخپوش��ان را داشته است 
بچرخد و درست در روزهايي كه درويش در تب و تاب خريدهاي جديد بود، 

او را به سمت درهاي خروجي باشگاه هدايت كند. 
شايد درويش تصور مي كرد استارت سرعتي در نقل و انتقالات و تمجيد از 
مالكان جديد مي تواند جايگاه او را مستحكم كند اما تنها چند ساعت بعد 
از آنكه گفته بود ناكامي فصل گذشته در نقل و انتقالات به دليل نداشتن 

مالك بود، مالكان جديد سر كنار گذاشتن او به توافق رسيدند. 
بي شك اين همان تصميمي است كه در طول فصل هواداران پرسپوليس 
خواهانش بودند و بارها و بارها از روي س��كوها به آن تأكيد داش��تند، اما 
بي ترديد اگر قرار بر ايجاد تغييرات در كادر مديريت باشگاه بود، اين اتفاق 
بايد بلافاصله بعد از پايان ليگ رقم مي خورد تا سرخپوشان زماني را براي 
مذاكره و جذب نفرات مدنظر خود از دست ندهند. با اين حال اما مالكان 
جديد اجازه دادند درويش با نفرات مدنظر س��رمربي وارد مذاكره شود و 
خوب كه روي دور خريد بازيكن افتاد، تصميم به كنار گذاشتن او كردند كه 
اين مسئله مي تواند در مقطع كنوني با ايجاد سكته در روند خريد بازيكن 
جديد، پرس��پوليس را با چالش مواجه كند مگر آنكه سميعي به واسطه 
شناخت قبلي خود از سرخپوشان بدون اتلاف وقت مسير خريدهاي اين 
فصل پرسپوليس را كه درويش آغاز كرده بود ادامه دهد تا آسيبي به واسطه 
اين تصميم ناگهاني متوجه روند آماده سازي سرخپوشان براي فصل آينده 
نش��ود و پرس��پوليس بتواند با حضوري پرقدرت در نقل و انتقالات، خود 
را براي فصلي متفاوت آماده كند. در غير اين صورت برداش��تن بي موقع 
درويش از روي صندلي مديريت نه تنها سودي براي سرخپوشان نخواهد 

داشت كه مي تواند اين تيم را متحمل ضرر هم كند.

فريدون حسن

دیگر سند سازي جواب نمي دهد
»كنفدراس��يون فوتبال آس��يا پس از بررسي اس��ناد و مدارك مالي 
سال هاي گذشته استقلال و پرسپوليس به محتوياتي دست يافت كه 
ممكن است به زودي تصميم براي حذف اين دو باشگاه را علني كند.«

اين خبري بود كه ديروز روي خروجي رسانه ها قرار گرفت؛ خبري كه مهدي 
تاج رئيس فدراس��يون فوتبال هم در مجلس در لفافه به آن صحه گذاشت 
وقتي كه گفت: »براي مجوز حرفه اي امروز گزارش��ي ب��ه مجلس داديم و 
گفتيم شايد برخي باشگاه هاي مهم نتوانند مجوز حرفه اي را دريافت كنند. 

موانع اين كار را گفتيم و اينكه بابت چه چيزهايي حذف مي شوند.«
پرس��پوليس خيالش راحت اس��ت كه فعلًا خبري از آسيايي شدنش 
نيست و اس��تقلال هم ش��ايد به اين تصور مانده كه اگر قهرمان جام 
حذفي شود و به ليگ دسته دوم آسيا راه يابد مي تواند مثل هميشه با 
سندسازي خود را حرفه اي نشان دهد اما تمام اينها خيالي باطل است 

و اين بار گويا ماجرا با سال هاي قبل متفاوت است. 
ذكر اين نكته لازم است كه صدور مجوز حرفه اي براي باشگاه ها هيچ 
ارتباطي با حضور آنها در رقابت هاي قاره اي ندارد و تمام باش��گاه هاي 
حاضر در ليگ برت��ر بايد مجوز حرفه اي را كس��ب كنن��د. مجوزي با 
استانداردهاي مختلف مالي، حقوقي، اجرايي، اداري و... طبق قوانين 
AFC ، مجوزي كه پيش درآمد حضور تيم ها در رقابت هاي بين المللي 
است و اگر نتوانند آن را رعايت كنند با جريمه هاي سنگين مالي و حتي 

احتمال سقوط به ليگ هاي پايين تر روبه رو مي شوند. 
همين چند هفته پيش بود كه مشخص شد تراز مالي دو باشگاه منفي است؛ 
موضوعي كه كنفدراسيون فوتبال آسيا حساسيت زيادي روي آن دارد و اگر 
اشتباهي كه در سند سازي براي اين دو باشگاه طي ساليان گذشته صورت 
گرفته است مجدداً تكرار ش��ود آن وقت مي تواند به تعليق كل فدراسيون 
فوتبال ايران بينجامد. حالا متوجه اصل خطر ش��ديد؟ بيهوده نيست كه 
مهدي تاج ديروز در مجلس به اين مسئله اشاره كرد و اين يعني اينكه خطر 
بيشتر از آنچه س��رخابي ها فكر مي كنند به آنها نزديك است. به خصوص 

اينكه آنها در ظاهر خصوصي هم شده اند و ديگر پشتوانه دولتي ندارند. 
طبيعي است كه حالا پاي مالكان دو باش��گاه به ميان مي آيد؛ مالكاني كه 
طي يك سال گذشته تا جايي كه توانسته اند از كنار نام اين دو تيم بزرگ 
براي خودشان اسم و رسمي دست و پا كرده اند. ديروز خبرگزاري ها از 2هزار 
ميليارد تومان بدهي انباشته دو باش��گاه خبر دادند و نوشتند باشگاه هاي 
استقلال و پرسپوليس بايد هر چه سريع تر نسبت به شفاف سازي وضعيت 
مالي خود اقدام كنند. توجه نكردن به اين مس��ائل و ادامه روند فعلي عدم 
صدور مجوز حرفه اي هر دو باش��گاه را به همراه خواهد داشت كه اين بار 
مي تواند نگاه كنفدراسيون فوتبال آسيا را به وضعيت باشگاهداري فوتبال 
ايران حساس تر از گذش��ته كند. 2هزارميليارد بدهي انباشته رقمي است 
كه بدون ترديد كنفدراس��يون فوتبال آسيا را حس��اس و وادار مي كند به 
موضوع باشگاهداري در ايران جدي تر ورود و البته قبل از آن مجوز حرفه اي 

استقلال و پرسپوليس را باطل كند.

در دنيايي ك�ه مدعيان حقوق بش�ر دم از آزادي بيان 
مي زنن�د فقط كافي اس�ت علي�ه رژي�م كودك كش 
صهيونيس�تي اظهارنظر كنيد تا متوجه شويد آزادي 
بيان يعني چه و آنچه مدعيان اي�ن واژه زيبا از آن دم 
مي زنند تا كجا حقيقت دارد. آخرين نمونه اين ادعا اين 
روزها در مورد  گري لينكر صدق مي كند؛ گلزن سابق 
تيم ملي انگلستان و كارشناس و مجري ورزشي شبكه 
بي بي سي كه به جرم حمايت از مردم فلسطين بعد از 
26 سال به دليل فش�ار لابي صهيونيست ها مجبور به 
استعفا شده اس�ت و البته كه اگر استعفا هم نمي كرد 
اخراجش مي كردند. لينكر دو هفته پيش بدون پروا در 
برنامه تلويزيوني گفت: »اتفاقاتي كه در غزه مي افتد 
»كش�تار كودكان« اس�ت. چطور مي خواهيد در برابر 
چنين جنايتي بي طرف باش�يد؟« وقتي مجري برنامه 
از بي طرفي بي بي سي گفت، لينكر با كنايه پاسخ داد: 
»مگر در جنگ اوكراين و روس�يه بي ط�رف بوديد؟« 
لينكر در پاس�خ به اتهام يهودس�تيزي هم گفت: »در 
واقع، اين موضوع مس�تقيماً به من مربوط نمي ش�ود، 
چون نه مسلمان هس�تم، نه يهودي، نه اسرائيلي و نه 
فلس�طيني، اما آنچه مي دانم اين است كه يك بحران 

انساني در غزه در حال روي دادن است.«
لينكر در ادام�ه حمايت هاي خود از مردم فلس�طين 
ويدئويي را هم در اينس�تاگرام منتشر كرد كه شامل 
ايموج�ي موش ب�ود؛ نم�ادي با ب�ار معنايي آش�كار 
ضديهودي كه خشم زيادي را در ميان جامعه يهودي 

و افكار عمومي بريتانيا برانگيخت.

صعود طبيعت به ليگ قهرمانان آسيا
اشرف رامین    خبر

 تيم طبيعت اسلامشهر نايب قهرمان سوپرليگ 
بس��كتبال غرب آسيا ش��د. مرحله نهايي اين 
رقابت ها با حضور هشت تيم به ميزباني بيروت 
برگزار شد و در نهايت اين تيم الرياضي لبنان 
بود كه توانس��ت مقام قهرمان��ي را از آن خود 
كند. جدال آخر شاگردان مهران شاهين طبع 
با سرسخت ترين حريف رقابت ها بود و همانطور 
كه انتظ��ار مي رفت طبيعت نتوانس��ت از پس 
الرياضي برآيد. شكس��ت 77 بر 104 درحالي 
رقم خورد كه طبيع��ت تنها در كوارتر س��وم 
عملكرد نس��بتاً خوبي ارائه كرد. با اين باخت 
طبيعت نايب  قهرمان سوپرليگ غرب قاره كهن 
شد و سهميه حضور در ليگ قهرمانان آسيا 2025 را به دس��ت آورد. نماينده ايران براي صعود به ليگ  
قهرمانان در گروه B يك برد مقابل القادسيه كويت به دست آورد و به شباب الاهلي باخت و در نيمه نهايي 

نيز تيم ساجس را شكست داد ولي در نهايت به الرياضي باخت.

(( مناقصه عمومى يك مرحله اى همراه با  ارزيابى كيفى)) 
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